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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Rogán Antal, Miniszterelnöki Kabinetirodát vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Vállalhatják-e bunyevácságukat a bunyevácok?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  Országgyűlés  két  alkalommal,  2006-ban  és  2011-ben  is  elutasította  a  bunyevácok  önálló
nemzetiségként való elismerését, mindkét alkalommal a Magyar Tudományos Akadémia elutasítást
javasló szakvéleményére támaszkodva. A kérdés a nemrégiben lezajlott népszámlálás kapcsán vált
újra  aktuálissá,  ugyanis  a  bunyevác  közösség nevében fellépő személyek újra  az  Akadémiához
fordultak  annak  érdekében,  hogy  az  támogassa  szakvéleményével  a  bunyevácok  önálló
nemzetiséggé nyilvánítását célzó kezdeményezést.

A kezdeményezésre  az  MTA 2022 augusztusában kelt  állásfoglalásában reagált,  amelyben nem
fogalmazott  meg  egyértelmű  elutasítást  a  bunyevácok  önálló  nemzetiségként  való  elismerését
illetően:  „A tudomány  tehát  tényekre  alapozott  választ  nem  adhat  arra  a  kérdésre,  vajon  a
horvátoktól különböző, önálló délszláv népnek tekinthető-e a magyarországi bunyevác közösség
(…)”.

Tekintettel az Alaptörvény nemzeti hitvallásában megfogalmazott elveire, amely szerint „a velünk
élő nemzetiségek a magyar politikai közösség részei és államalkotó tényezők”, valamint az Európa
Tanács  keretében működő Nemzeti  Kisebbségek  Védelméről  Szóló  Keretegyezmény  Tanácsadó
Bizottsága  által  2020.  május  26-án  elfogadott,  Magyarországgal  kapcsolatos  dokumentumára,
amelyben a szabad identitásválasztás jogának érvényesítésére hívja fel a figyelmet, véleményem
szerint  újra  aktuálissá  vált  a  bunyevác  népcsoport  önálló  nemzetiségként  való  elismerésének
kérdése.

Ezzel kapcsolatban kérdezem: a KSH figyelembe veszi-e a népszámlálás során azon személyek
akaratát,  akik  önmagukat  a  bunyevác  nemzetiséghez  tartozónak  határozták  meg  magukat?  Fel
fogják-e tüntetni a bunyevácokat önálló nemzetiségként?


